
I-1/9-5/2009. ikt. sz.  
Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. szeptember 22-
én megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Kanó József bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, a Polgármestert, a Jegyzőnőt, valamint a bizottság 
tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep működésének 
tapasztalatairól. 
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 
 

2. Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással 
kapcsolatos tapasztalatokról.  
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 
 

3. Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről. 
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 
 

4. Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztató 
megvitatása. 
Előadók: Pap Tibor - polgármester 
  Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető 
 

5. Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
Előadó: Balogh Csilla - jegyző  
 

6. A települési sportkoncepció felülvizsgálata. 
Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető    
 

7. Bejelentések  
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Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
49/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2009. szeptember 22-én tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

1. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 
működésének tapasztalatairól. 
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 
 

2. Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és 
szállítással kapcsolatos tapasztalatokról.  
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 
 

3. Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről. 
Előadó: Gyuricza Máté - műszaki ügyintéző 

 
4. Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló 

tájékoztató megvitatása. 
Előadók: Pap Tibor - polgármester 
  Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető 
 

5. Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
Előadó: Balogh Csilla - jegyző  
 

6. A települési sportkoncepció felülvizsgálata. 
Előadó: Szarka Andrea - igazgatási irodavezető    
 

7. Bejelentések  
 

 
 
1. napirend: Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 
működésének tapasztalatairól. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az első napirendi pont a 
komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep működésének tapasztalatairól szóló 
tájékoztató. Megkéri Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, az írásos beszámolóhoz amennyiben 
kiegészítése van, azt ismertesse. 
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Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy az 
Organoferm Kft. elkészítette a beszámolót a testületi ülésre, amelyben röviden leírják a 
beszállított hulladék mennyiségre vonatkozó adatokat, az önkormányzat által beszállított 
hulladék mennyiséget. Kitér a beszámoló arra, milyen problémák vetődtek fel a telep 
működtetése kapcsán. Kezdetben úgy gondolták, hogy sikerült találni egy olyan céget, aki jól 
tudja működtetni a komposztáló telepet, de az általuk írt beszámolóból az derül ki, hogy 
vannak gondjaik, bár eddig még nem jelezték az önkormányzat felé. Állati hulladék gyűjtő 
telep létesítésére is hivatkoznak, mivel a szerződés megkötésekor vállalták, hogy az 
önkormányzattal közösen részt vesznek az állati hulladékgyűjtő telep létesítésében, esetleg 
pályázat keretében. A beszámolóban ennek ellenére arra tesznek javaslatot, hogy megépítenék 
az állati hulladék gyűjtő telepet, és néhány évig bérleti díjat nem fizetve levonnák a beruházás 
költségét. Erre eddig még konkrét javaslat ugyanakkor nem érkezett, ezért nem is tudtak a 
képviselő-testületet felé előterjesztést írni, hiszen még nincsenek konkrétumok. A 
komposztáló telep működik jelenleg is, látható, hogy nagy mennyiségű hulladékot szállítanak 
be. Sajnos, volt amikor az önkormányzat is a telep mellé tudta csak elhelyezni a 
zöldhulladékot, mivel a telepen már nem fért el, és így azon lakosok, akik maguk visznek ki 
hulladékot, nem a megfelelő helyre helyezték azt el. Később sajnos az is előfordult, hogy 
nemcsak zöldhulladék került a telepre. A közeljövőben szeretnének ennek a folyamatnak gátat 
vetni, ehhez szükség lesz az Organoferm Kft. dolgozóinak közreműködésére is, ugyanis hiába 
kérdezték kik lehetnek a hulladék elhelyezők, olyan információt nem adtak, amelyből meg 
tudták volna állapítani kik lehetettek az elkövetők és a feljelentést meg tudták volna tenni.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. 
Elmondja, hogy a komposztáló telepet üzemeltető Kft. vagy a bérleti díj csökkentését kéri, 
vagy pedig további beruházást hajtana végre, de több évig kéri a bérleti díj elengedését. 
Ugyanakkor az önkormányzat a bérleti díjat a felvett hitel törlesztésére fordítja. Kérdés, hogy 
maradjon-e a jelenlegi mértéke a bérleti díjnak, hiszen ha komolyan gondolja a leírtakat és 
visszaadja az üzemeltetést, az önkormányzat azzal sem fog jól járni. Kérdése, hogy a telep 
fejlesztésére vonatkozó beruházás költsége mennyi lenne? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy az Organoferm Kft-vel történő tárgyalások 
során a fejlesztési lehetőségek kérdéséig jutottak, itt megakadtak a tárgyalások. Az 
önkormányzatnak van egy kész terve, melyet átadtak a Kft. részére megismerésre, azt 
mondták, hogy túl nagy beruházásról lenne szó, ezért azt nem támogatták. Sokkal egyszerűbb 
beruházást szeretnének megvalósítani, de nem adott a Kft. információt arról, mit akarna 
megvalósítani. Írásban kérték a Kft-t, hogy szíveskedjenek az elképzeléseiket bemutatni, de 
azt azóta sem küldték meg. Jelezték azt is, hogy szeretnének az önkormányzattal közösen 
pelletáló és brikettáló üzemet létrehozni, de szintén nem küldték el erre vonatkozóan sem az 
elképzeléseiket. Javasolja, hogy ismételten kérjék meg, hogy a pontos elképzeléseiket is 
küldjék el, mert addig érdemben nem tudnak tárgyalni. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy az Organoferm 
Kft. mekkora összegű bérleti díjat fizet a komposztáló telep üzemeltetéséért? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Évi 12,5 millió forint + ÁFA összegű bérleti díjat fizet a 
Kft. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Az Organoferm Kft. arra 
hivatkozik, hogy a gépek nem megfelelőek az üzemeltetésre, ez valóban igaz? 
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Pap Tibor – polgármester: A gépek vásárlásakor, azok kiválasztásánál a működő, konkrétan a 
megfelelő hasznosítású telepek referenciáját vették figyelembe, és mindig a jobb minőségű 
gép került megvásárlásra, mivel pályázati támogatást is nyertek hozzá. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy a komposztáló telepet zöldhulladék 
feldolgozására tervezték, de szennyvíziszap kezelése is folyik a telepen. A telepre vásárolt 
gépek a szennyvíziszap kezelésére nem megfelelőek, más az állaga, képlékenysége, a 
homlokrakodó gép és a faaprító gép nem bírja az iszap súlyát, ezért vásároltak egy régi 
trágyaszórót, azzal dolgoznak. 
 
Kanó József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Megjegyzi, hogy a szennyvíziszap 
kezeléséről nincs adat, azt mekkora haszonnal végzi, de véleménye szerint biztosan megéri a 
Kft-nek, hiszen eddig a bérleti díjat is ki tudta fizetni. A zöldhulladék mennyisége 
tekintetében ekkora összegű bérleti díjat nem tudna kigazdálkodni, tehát a szennyvíziszap 
kezeléséből van haszna.  
 
Pap Tibor – polgármester: Hozzáteszi, azért járultak hozzá a telep szabad kapacitásának 
erejéig a szennyvíziszap kezeléséhez, ha megszerzi a Kft. az engedélyt, hogy a bérleti díjat 
tudja fizetni az önkormányzatnak. Hangsúlyozza, hogy a beszámolóban felvetett elképzelések 
nincsenek kiértékelve, így nem mondhatják, hogy elengedik a bérleti díjat. Amennyiben 
konkrét elképzelést adnak írásban, akkor visszatérhetnek a bérleti díj kérdésére is. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Javasolja, hogy a jelenlegi 
beszámolót fogadja el a testület, és térjenek később vissza a komposztáló telep 
üzemeltetésének további lehetőségére, amennyiben a Kft. a fejlesztési elképzeléseiről pontos 
adatokat, számításokat tud adni. Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a 
komposztáló telep működéséről szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a komposztáló telep 
vagyonkezelésbe adásának és a telep működésének tapasztalatairól szóló tájékoztatót. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
50/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság javasolja a testületnek, hogy az Organoferm Kft.-nek, a 
komposztáló telep vagyonkezelőjének 2008. évi működéséről szóló 
tájékoztatóját és a hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentést fogadja 
el. 

 
 
2. napirend: Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és 
szállítással kapcsolatos tapasztalatokról.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendi 
pontra, amely a TAPPE Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással 
kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztató. Ismét megkéri a műszaki ügyintézőt, röviden 
tájékoztassa a bizottság tagjait a szolgáltatás tapasztalatairól. 
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Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy a tavalyi évtől kezdve engedélyezett 
lerakóba kerül a hulladék. Összehasonlítva az előző évben keletkezett hulladék mennyiséget 
(amely csak becsült mennyiség volt), az elmúlt évben 10 %-kal nőtt a hulladék mennyisége. 
Kihangsúlyozza, hogy az elmúlt évben nagy mértékű díj emelésre került sor. 
A szolgáltató TAPPE Kft. pénzügyi nehézségekkel küzd, bár voltak a Kft-nél fejlesztések, de 
többnyire lízingelt gépeket vásároltak, a járművek nagyrésze Békéscsabán dolgozik. A 
szolgáltató tevékenységéről ugyanakkor negatívumot nem tud mondani, egyszer-kétszer volt a 
lakosság részéről jelzés, amikor a hulladék begyűjtő jármű csurgott, de megjavították azonnal 
a gépjárművet, illetve ma már nem jellemző, hogy nem szállítják el időben a hulladékot, 
korábban ugyanis előfordult, hogy késő este vagy másnap került néhány helyen sor a 
szállításra. A tegnap megtartott Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság 
ülésén is felmerült, hogy 12 millió forint behajthatatlan követelése van a Kft-nek, és a 
jegyzőnő is elmondta, milyen lehetőségek vannak a behajtásra, amellyel a TAPPE Kft. nem 
élt. Még pontos listája sincs a szolgáltatást igénybe vevőkről, többen már sok éve meghaltak. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Az elhangzottakhoz hozzáteszi, hogy a Kft. által leadott lista 
tartalmazott olyan neveket, akik már más címre költöztek. Nem lehet úgy eljárni, hogy nem 
biztos a szolgáltatást igénybe vevők adata. A Kft-nek nincs pontos nyilvántartása arról, kik 
veszik igénybe a szolgáltatást. Sok esetben a tulajdonos váltás nem került átírásra. A Kft-nek 
pontosítani kell az adatokat, fel kell szólítania a szolgáltatási díjat nem fizetőket, mivel tudnia 
kell az ingatlan tulajdonosnak, ha hátraléka van, de a felszólítások sem történtek meg a Kft. 
részéről. Úgy véli, hogy a tértivevényes levelek ára miatt nem küld felszólítást, mivel ezzel 
csak a kintlévőségét növelné. Sajnos így viszont az adóhatóság sem tud segíteni a 
behajtásban. 
 
Pap Tibor – polgármester: Megjegyzi, hogy a kintlévőségek a szolgáltatási díj mértékét is 
nagyban befolyásolják, ezért kell a szolgáltatásért magasabb díjat fizetnünk.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy szerencsére a 
szolgáltatásra vonatkozóan mostanában panasz nem érkezik, akinek az edényzete összetörik, 
azét kicserélik. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Jelzi, hogy a vállalkozók ugyanakkor panaszkodnak, 
hogy nagyobb szemétgyűjtőt nem kapnak a szolgáltatótól. A temetőbe három konténert 
kértek, de azt sem tudták biztosítani az önkormányzatnak. 
 
Pap Tibor – polgármester: Felvetődött a kevesebb létszámú háztartásokba kisebb űrmértékű 
edényzet elhelyezése is, de erre vonatkozóan sem történtek még egyeztetések, a Kft. nem 
kereste meg az önkormányzatot. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos 
tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a szervezett 
szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztatót. 
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
51/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Tappe Kft. által végzett 
szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos tapasztalatokról 
szóló tájékoztatót és a hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentést 
fogadja el.  

 
 
3. napirend: Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendi 
pontra, amely a település környezetvédelmi helyzetéről szóló tájékoztató. Ismét megkéri 
Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt a tájékoztatásra. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy az előző évi tájékoztató került 
kiegészítésre, aktualizálásra. Több pályázathoz kellett mellékelni a tájékoztatót. Az elmúlt 
évhez képest nem sokat változott a település környezeti állapota, környezeti katasztrófa nem 
történt, a szomszédos településen Gyomaendrőd határában volt egy vegyi katasztrófa 
közlekedési balesetből adódóan, de szerencsére nem érintette a települést.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy Dévaványa 
határában épült vezetékek (földgáz szállítására használt vezetékek) okozhatnak-e a környezet 
állapotában változást? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy a földgáz, kőolaj kitermelése kapcsán a 
fúróiszap lehet szennyező anyag, de megvannak a megfelelő technológiák az elszállítására. 
Környezetszennyező szempontból nézve nem jelent gondot. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti, hogy a 
szennyvíztisztító üzem működésekor előfordult már gond a túlfolyásból. Mit lehetne tenni 
ennek elkerülésére? 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy nagyobb esőzésekkor vannak gondok, amikor a 
nagy mennyiségű csapadékvíz kiönt a telepen. Ez azért van, mert a rendszerbe a csapadékvíz 
bekerül, belevezetik a lakosok is az udvarokról, nem vezetik ki az utcai árokba az esővizet.  
A pénzügyi bizottság ülésén is felvetődött, hogy az állati eredetű hígtrágya 
szennyvízcsatorna-hálózatba történő belevezetése miatt vannak lakossági panaszok is. A 
műszaki irodát megkérik arra, nézzék meg az állattartó gazdák környezetét. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy lesz-e elektronikai 
hulladék gyűjtés a településen? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Jelzi, hogy októberben lesz újra elektronikai 
hulladékgyűjtést, de pontos időpontot még nem tud mondani.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a környezetvédelmi helyzetről szóló tájékoztatóval 
kapcsolatban? 
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Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a környezetvédelmi 
helyzetről szóló tájékoztatót. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
52/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa 
Környezetvédelmi Helyzetéről szóló tájékoztatót jóváhagyólag fogadja el.  

 
 

Gyuricza Máté műszaki ügyintéző távozik az ülésről. 
 
 
4. napirend: Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló 
tájékoztató megvitatása. 
 

Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendi 
pontra, amely az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztató. 
Időközben a gazdálkodási irodavezető megérkezik az ülésre, akit megkér a tájékoztató 
ismertetésére, kiegészítésére. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Ismerteti, hogy az államháztartásról 
szóló törvény előírja a gazdálkodás féléves helyzetéről szóló tájékoztatást. A bemutatott 
adatok tényadatok. Fontosnak tartja kiemelni, hogy a féléves előirányzat hitelfelvétel nem 
tartalmaz, viszont a tartalék összege így csökkent. A féléves helyzetről szóló tájékoztató nem 
tartalmazza, de tudni kell, hogy július 1-től az ÁFA mértéke 20 %-ról 25 %-ra nőtt, és sajnos 
ez az intézkedés a második félévben már terhelni fogja a költségvetést. A fejlesztés terén 20 
millió forint, működés terén pedig 3 millió forint többletkiadás fog jelentkezni az ÁFA mérték 
emelkedése miatt. Ezért a következő félévi tájékoztatóban az előirányzatok számai változni 
fognak. Jelenleg nem került módosításra az előirányzat a fejlesztések miatt, mert a támogatási 
szerződések megkötése, a közbeszerzési eljárás lefolytatása után a kivitelezővel történő 
vállalkozási szerződések megkötése július 1. után volt folyamatban, és most is folynak, illetve 
a tényleges bekerülési költséget sem tudják. 
A tartalékról szól néhány szót az irodavezető: az előterjesztéshez mellékelt a tartalék 
előirányzat alakulásáról táblázatban kimutatást. A keretösszeg 301.508 e. Ft. A táblázat 23. 
sorában a szabad fejlesztési tartalék összegét mutatja be tájékoztató adatként, amely 133.589 
e. Ft., de a KEOP pályázatok eredményét még nem tudják, amennyiben sikeresek lesznek, 
ahhoz is kell saját erőt biztosítani.  
Az ÁFA mérték emeléséből származó + 20 millió forint kiadásnövekedést is tartalmazza a 
kimutatás, továbbá a Vörösmarty úti iskolaépület felújításának támogatás csökkentése miatt + 
37.612 e. Ft-ot is tartalmazza a táblázat. Megállapítható, hogy 8,5 millió forinttal a 
kötelezettségvállalás túllépte a rendelkezésre álló forrást. A fejlesztések adatai folyamatosan 
változnak, de a pályázatokat készítő kollegák most is dolgoznak újabb pályázatokon. Az 
elutasított pályázatok saját erő része 33 millió forint, ez az összeg még felszabadul. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni az irodavezetőnek 
a tájékoztatást. Elmondja, hogy a második félévre fennmaradó fejlesztési tartalék összege 
meglehetősen kevés. Az elmúlt évben hasonló időszakban jobban alakult a költségvetés. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a tavalyi évben nem volt szükség ilyen mértékű 
önerőre, mivel a beruházások nem indultak még el, illetve voltak nem nyertes pályázatok. Az 
idei évben viszont nagyon sok beruházás megvalósítás alatt áll, ezért a saját forrás és a 
kötvényből képzett forrás összege felhasználásra kerül. Gondot abban lát a tényleges adatokat 
nézve, hogy a működés tekintetében az időarányosnál többet használtak fel, és már működési 
célú hitele sincs az önkormányzatnak. A pénzmaradványból képeztek forrást a működési célú 
hitelre. Ezért nagyon figyelni kell a második félévben a működési kiadásokra. Sajnos 2010. 
évben a normatívák összegei nem fognak emelkedni, és sok területen kevesebb is lesz, 7,1 % 
körüli csökkenés várható, de valójában még több csökkenés fog jelentkezni, hiszen az ÁFA 
emelése miatt a kiadás, illetve a közmű díjak is tovább nőnek. 2010. évben nagy valószínűség 
szerint, ha egyáltalán képződik majd fejlesztési célú forrás, abból is kénytelenek lesznek 
működésre fordítani összeget. A fejlesztések területén kevesebb forrást használhatnak fel.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Szól arról, nagyon kell figyelni 
arra is, hogy a fejlesztésekre felvett hiteleket is vissza kell tudni fizetni, amelyek igen nagy 
összegek lesznek. A fejlesztések sajnos vissza fognak szorulni a következő évben, véleménye 
szerint elég lesz az önkormányzatnak a hiteleket törlesztenie és fenntartani az önkormányzat 
intézményeit. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat gazdálkodásának 
első féléves helyzetéről szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az önkormányzat 
gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló beszámolót. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 53/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2009. évi költségvetés 
első féléves teljesítéséről szóló beszámolót  
 
 1.282.410 e. Ft.  teljesített bevétellel 

 812.476 e. Ft.  teljesített kiadással fogadja el. 

Az első félév gazdálkodásának tapasztalatait a második félév gazdálkodása 
során a lehetőségekhez képest hasznosítani kell.  

 
 

Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető távozik az ülésről. 
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5. napirend: Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendi 
pontra, amely az adóhatósági tevékenységről szóló beszámoló megtárgyalása. Megkéri a 
jegyzőnőt, amennyiben kiegészítése van a beszámolóval kapcsolatban, azt ismertesse. 
 
Balogh Csilla – jegyző: A beszámolóval kapcsolatban néhány kiegészítést, illetve 
magyarázatot szeretne elmondani. A beszámoló első oldalán kerültek felsorolása, az adóiroda 
mely adóügyek intézését látja el, illetve külön felsorolásra kerültek az egyéb ügyintézések, 
amelyek feleslegesek, hiszen azok is az adóügyekhez tartoznak. Nem adóügy az informatikai 
feladatok ellátása, illetve testületi jegyzőkönyv vezetése (mivel annyira gyakori az ülések 
száma, hogy besegít egy adóügyi ügyintéző) illetve az anyakönyvvezető helyettesítése.  
Az adótartozás behajtását illetően a gépjárműadó esetében került bővebben kifejtésre hogyan 
alakult a behajtás. Az elmúlt évi beszámolót követően 2008. októberében nézték át az 
adókivetéseket, és 22 olyan adózó volt, akinél egy évet meghaladta a kintlévősége. Ezeknél az 
adózóknál a gépjármű forgalomból való kivonását kezdeményezték az okmányirodában, 
amely hasznos volt, mivel 17-en azonnal rendezték az elmaradt tartozást, és csak 5 adózó volt, 
aki továbbra sem fizette meg a tartozást, az ő gépjárművük a forgalomból kivonásra került, 
újabb adótartozás már nem fogja terhelni. Megállapodtak abban, hogy jövő év októberében 
ismét átnézik kik azok, akik nem fizetik meg az adót. A jegyzőnő kihangsúlyozza, hogy a 
2010. évet érintő változásokat illetően látható az adómérték jelentős emelkedése. 
Magánszemélyek kommunális adója: A méltányossági kérelmek számából látható, hogy 
2005-2006. években 300 körüli volt a kérelmek száma, ez a szám már jelentősen lecsökkent. 
Előző években annyira magas volt a méltányossági kérelmek száma, hogy a családsegítő 
szolgálat segített be a környezettanulmányok elkészítésébe. Az adóhatóság már önállóan 
végzi a környezettanulmányt.  
Idegenforgalmi adó: Látható, hogy a gazdasági válság hatása a turizmusban is észlelhető, 
felére esett vissza a bevétel. 
Vállalkozók kommunális adója: Az adóbevétel ennél az adónemnél nem jelentős. Az adó 
mértékét a törvényi maximumban állapította meg a testület, a valorizáció figyelembe 
vételével megállapítható maximumra emelhetné esetleg a testület.  
Iparűzési adó: A tegnapi pénzügyi bizottsági ülésen felvetődött, hogy kell-e kamatot fizetnie 
annak, aki később fizeti meg az adót. Elmondta, hogy késedelmi pótlékot kell fizetni ilyen 
esetben, amely a jegybanki alapkamat kétszeresének 365-öd része, napokra lebontva. Az 
ONKADO program ezt a pótlékot számolja. Említésre került, hogy a legnagyobb iparűzési 
adófizető a Magyar Horizont Kft., aki 35 millió forint összegű jelentős túlfizetést teljesített és 
nem igényelték vissza májusban a többletet. Arra számoltak, hogy szeptemberben kisebb 
összegű adóelőleg feltöltés érkezik a részükről, ennek ellenére a gazdálkodási irodavezető 
jelezte, hogy még 49 millió forint átutalás érkezett. A gondot abban látja a jegyzőnő, hogy 
nem biztos, hogy ez valós összeg, továbbá év végén is utalhat a Kft. újabb előleget. A Magyar 
Horizont Kft. iparűzési adó befizetése több, mint az összes többi adóbevétele az 
önkormányzatnak. 
Ideiglenes iparűzési adó esetében az adó mértékét a testület differenciálta, piaci és vásározó 
kiskereskedelmet folytató tevékenység esetén 400 Ft./nap, egyéb tevékenység esetén 5.000 
Ft/nap összegben. 
Adóellenőrzések: Az ellenőrzésre a Benedek és Társai Könyvvizsgáló és Szolgáltató Kft.-t 
bízták meg. Az általuk végzett ellenőrzések tapasztalatairól készült jegyzőkönyvet a 
beszámolóhoz mellékelte ismertetésre. 
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Elmondja a jegyzőnő, hogy a vállalkozóknak a helyzete romlott a gazdasági válság hatására, 
ez érezhető, több vállalkozó az adóelőleg módosítását kérték, mert csökken az árbevételük, 
vagy részletfizetést kértek, mivel fizetési gondjaik vannak. 
Írta a beszámolóban, hogy minden esetben fizetési könnyítéssel a kérelemnek helyt adtak, a 
késedelmi pótlékot is elengedték, hogy a vállalkozások is fenn tudjanak maradni. Mindenki 
tud arról, hogy jövő évben jelentős változás következik be az adó tekintetében, erre kitér 
részletesen a beszámolóban is és felsorolták a pontos jogszabályokat, változásokat. A 
legfontosabb, hogy 2010. január 1-től az APEH szedi be az adót, az első félévben a hivatal 
adóirodájába kell a bevallást megtenni, de befizetni az APEH-nak kell. A TÖOSZ tiltakozik a 
bevezetés ellen és az Alkotmánybírósághoz fordult. Sok kérdés nem tisztázódott még le, 
vannak még pontosítani valók, az APEH-kal és a MÁK-kal is egyeztetni fognak, de nem 
tudják még ők sem hogyan fog működni 2010. január 1-től az adóbeszedés. Írta a 
beszámolóban, hogy az ideiglenes jellegű iparűzési adó beszedése meglehetőségen 
bürokratikus. Felmerül a túlfizetésekből származó pénzek használatának kérdése, a jövőben 
valószínűleg nem az önkormányzat, hanem az állam fogja használni. Ez is hátrányosan érinti 
majd az önkormányzatot. Országos szinten létszámleépítés várható, ha átkerül az APEH 
feladatkörébe az iparűzési adó beszedés. Vannak még tisztázatlan kérdések. Úgy véli a 
vállalkozásokat is kedvezőtlenebbül érinti ez a jogszabály módosítás, nem a helyi 
adóhatósággal, hanem az APEH-al kerülnek kapcsolatba. Az APEH nincs tekintettel a 
vállalkozásokra, például a bírságolásnál véleménye szerint nem lesznek tekintettel a 
vállalkozó helyzetére, és nagyobb összeget fognak kiróni rájuk. A helyi adóhatóság 
komplexen nézi a vállalkozó helyzetét, az adójogszabály betartásával, de a munkahelyek 
megtartására is figyelemmel vannak, és igyekeznek megtalálni a kedvezőbb megoldást. 
Véleménye szerint az APEH nem lesz tekintettel a vállalkozások helyzetére. 
Talajterhelési díj: Jelentősen csökkent a kivetések összege, mivel jelentős számú volt a 
szennyvízcsatorna-hálózatra történő rákötések száma. Ezt jónak kell értékelni, hiszen az 
önkormányzat szennyvíz-csatornázás tekintetében törekszik arra, hogy minél többen 
rákössenek a hálózatra. 
Adótartozás behajtása: A gyakorlat nem sokat változott, csak a közlekedési szabálysértési 
pénzbírság és helyszíni bírság mellett a közigazgatási bírság is megjelent. Ugyanúgy feladatot 
jelent az adóhatóságnak, csak a szabálysértési pénz-és helyszíni bírságból származó bevétel 
100%-a az önkormányzatot illeti, viszont a közlekedési szabályszegések után kiszabott 
közigazgatási bírságból származó bevétel csak 25%-ban illeti meg az önkormányzatot. 
Fontosnak tartja kiemelni az „Út a munkába” programot, amely az adóbehajtások tekintetében 
mindenképp pozitívumot jelent. Olyan végrehajtási cselekményeket lehetett foganatosítani, 
amely tartozásokat évek óta nem sikerült behajtani, mert eddig olyan jövedelemből éltek, 
amelyből nem lehetett letiltani a tartozást. 
Egyéb adminisztratív tevékenység: Az önkormányzat rendelete lehetővé teszi a csoportos 
beszedést. A bankváltást követően viszont voltak problémák a csoportos beszedéseket 
illetően. Csak ebben a hónapban, szeptember elején sikerült megoldani a csoportos beszedési 
megbízás működőképességét. Egyetlen önkormányzatnál sem működött, ahol a K&H Bank 
volt a számlavezető. Előfordult olyan eset, amikor a pénzintézet teljesítette a csoportos 
teljesítést, de csekken is befizették az adót. Amint kiderülnek ezek az esetek, utalják vissza a 
többletpénzeket. Reméli a továbbiakban már nem okoz problémát. 
Elmondja a jegyzőnő, hogy a beszámoló végén a táblázatok tartalmazzák a tervezett 
bevételeket és a félévig beérkezett adóbevételeket %-os arányban, az adózók számát, a 
kintlévőségeket. A pénzügyi bizottság ülésén kérdésként merült fel, hogy az összes 
kintlévőség hány adózó részéről merül fel. Kigyűjtette az adóirodán, de azokat a január 1-jén 
esedékes tartozásra vetítve lehet látni.  

 10



Magánszemélyek kommunális adója kintlévősége január 1-jén 4.878 e. Ft. volt, amely 585 fő 
magánszemély tartozását jelenti. 3.254 fő az adóalany, akinek ingatlana van a településen. Így 
minden hatodik magánszemély adózó tartozik az adóhatóságnak. Magánszemélyek esetében 
vannak halmozódások, egy lakosnak több adónemben is lehet tartozása. 
Iparűzési adó kintlévőség összege: 794 e. Ft., amely 112 vállalkozás tartozását jelenti. 
Iparűzési adó alanyok száma 489, mely szerint minden negyedik vállalkozásnak van tartozása. 
Nem jelentős ugyanakkor a tartozás összege. 
Gépjárműadó kintlévősége 6.802 e. Ft., január 1-jén 231 főnek volt tartozása. Az adóalanyok 
száma 1.386, így minden hatodik gépjármű tulajdonosnak van tartozása.  
Ennyit kívánt kiegészítésként elmondani a jegyzőnő az adóhatósági tevékenységről szóló 
beszámolóhoz. 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a jegyzőnőnek a 
tájékoztatást. A beszámoló részletesen bemutatja az adóhatósági tevékenységet.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az adóhatóság tevékenységéről szóló 
beszámolóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az adóhatósági 
tevékenységről szóló beszámolót. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 54/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az adóhatósági 
tevékenységről szóló beszámolót jóváhagyólag fogadja el. 

 
 
 
6. napirend: A települési sportkoncepció felülvizsgálata 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendi 
pontra, amely a települési sportkoncepció felülvizsgálata. A koncepciót részletesnek tartja. 
Felveti, hogy a sportlétesítmények megvalósítása érdekében megállapodást kötöttek egy Kft-
vel is, ugyanakkor a hivatal végezte el a települési sportkoncepció aktualizálását. 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy az Educatio Bene Kft. 
részéről a sportélet és sportlétesítmények fejlesztése tekintetében a helyzetfelmérés elindult. A 
sportlétesítmények megvalósítása érdekében a pályázatok figyelése és informálása érdekében 
bízták meg a Kft-t. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri a bizottság tagjait 
szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a települési sportkoncepciót. Kéri, aki a 
koncepciót elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
 55/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Sportkoncepcióját a 2009-2019. évekre fogadja el.  
A Sportkoncepció felülvizsgálatának időpontja: 2012. szeptember 30. 
 

 (Dévaványa Város Sportkoncepciója a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
7. napirend: Bejelentések. 
 
 
Dévaványa Város Önkormányzatának Középtávú (2009-2015) Informatikai Stratégiája, 
Informatikai Fejlesztési Terve 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre, és 
javasolja, hogy az önkormányzat középtávú Informatikai Stratégiáját, Informatikai Fejlesztési 
Tervét tárgyalják meg. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy az igazgatási irodavezető előterjesztésében leírta, 
hogy az uniós csatlakozást követően a Magyarország Nemzeti Fejlesztési Tervvel, valamint a 
Magyar Információs Társadalom Stratégiával (MITS) már rendelkezik. Ezeket az 
önkormányzatnak a helyi stratégiák kialakítása során figyelembe kell vennie.  
Az elektronikus szolgáltatások terén 4 fejlettségi szint különböztethető meg: 

1.) Információ: On-line információk nyújtása a közigazgatási szolgáltatásokról. 
2.) Egyirányú interaktivitás: Az ügyleírások által nyújtott információkon túl az 

ügyintézéshez szükséges őrlapok, nyomtatványok is letölthetők, kinyomtathatók. 
3.) Kétirányú interaktivitás: Az ügyintézéshez szükséges őrlapok, nyomtatványok on-

line kitölthetők, elektronikusan hitelesíthetők, és ugyancsak on-line továbbíthatók. 
4.) A teljes ügyintézés ügymenet elektronikus. 

Ezek közül a magyarországi önkormányzatok még a második szinten tartanak. Információkat 
kell nyújtani a közigazgatási szolgáltatásokról, közadatokról, törvényi szinten ezek már 
leszabályozásra kerültek. A jövő héten hatályba lépő módosított Ket. is tartalmaz feladatokat, 
jó néhány adatot a hatóságoknak az ügyfélforgalom céljára szolgáló helyiségeikben közzé kell 
tennie, illetve a honlapon is meg kell jeleníteni. Az elektronikus információszabadságról szóló 
törvény is tartalmaz jó néhány olyan adatot, amelyeket meg kell jeleníteni a honlapon. 
Egyirányú interaktivitás, amikor a különböző űrlapokat, nyomtatványokat letölthetővé kell 
tenni a honlapon. Egyenlőre Dévaványa önkormányzata esetében ezek még hiányosak, de 
folyamatban van az Államreform Operatív Program keretében szervezetfejlesztésre benyújtott 
pályázat keretében 10 millió forint elnyert támogatással a projekt megvalósítása. Az elnyert 
támogatásból igyekeznek minél többet informatikai fejlesztésre felhasználni, és szeretnék 
hogy minél kevesebb összeg kerüljön a tanulmányok, dokumentumok megvalósítására, hiszen 
azok nem viszi előrébb a hivatalt. 
A informatikai stratégia is tartalmaz helyzetelemzést, hardverek és szoftverek jellemzését. 
Megjegyzi viszont a hardverállomány kapcsán, hogy nem rendelkezik a hivatal a tervben 
megjelölt számítógéppel, van néhány, amely selejtezésre vár, de szerepeltetni kellett a 
tervben, mivel a leselejtezésük még nem történt meg.  
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Fontosnak tartja kiemelni, hogy a szerverek az adóiroda helyiségében találhatók, 
meglehetősen kis helyiségben. A 7. oldalon található egy nagyon fontos mondat: „A 
számítógép nem hatékony eszköz a célnak megfelelő szoftver nélkül, ám a szoftver sem fut 
elavult gépen, illetve az informatikai rendszer része az ember is, mint valós, illetve potenciális 
felhasználó.” Ezt tartja fontosnak kiemelni. 
Ennyiben kívánta kiegészíteni a jegyzőnő az informatikai stratégiát, informatikai fejlesztési 
tervet. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. 
Véleménye szerint szükség van arra, hogy az önkormányzatnak legyen informatikai 
stratégiája, fejlesztési terve.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az informatikai stratégiai, fejlesztési 
tervvel kapcsolatban? 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy az ISO 
minőségbiztosítási rendszer megszüntetése óta érkezett-e olyan kifogás, amely nem történt 
volna, ha a hivatal továbbra is ISO rendszerben működne. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Olyan esemény, kifogás nem történt, amely az ISO minőségbiztosítási 
rendszerhez való csatlakozással kezelhetőbb lenne. Nem mérhető a hátránya annak, hogy a 
hivatal kilépett az ISO minőségbiztosítási rendszerből. Az ISO rendszer csak pénzkiadást 
jelentett. 
 
Pap Tibor – polgármester: Megjegyzi, korábban arról volt szó, hogy kötelező lesz az 
önkormányzatoknak a minőségbiztosítási rendszerhez történő csatlakozás, mert másképp nem 
szerezhetnek uniós pályázatokból támogatást. Ez még sem következett be, ugyanakkor a 
hivatalnak rengeteg munkát és plusz kiadást jelentett az ISO rendszerben történő működés, 
ugyanakkor a hozzá fűzött remények nem valósultak meg. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri a bizottság tagjait 
szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra Dévaványa Város Önkormányzatának 
Középtávú (2009-2015) Informatikai Stratégiáját, Informatikai Fejlesztési Tervét. 
Kéri, aki a tervet elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
 56/2009. (IX. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Önkormányzatának Középtávú (2009-2015) Informatikai Stratégiáját, 
Informatikai Fejlesztési Tervét fogadja el.  
A felülvizsgálatának időpontja: 2015. szeptember 30. 
 
 

(Dévaványa Város Önkormányzatának Középtávú (2009-2015) Informatikai Stratégiája, 
Informatikai Fejlesztési Terve a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Méhnyakrák elleni védőoltás 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri, hogy a méhnyakrák 
elleni védőoltás ügyét ismét tűzzék napirendre, ugyanis a Szociális- és Egészségügyi 
Bizottság feladata volt az oltóanyag kiválasztása, amely meg is történt. Négy komponens 
ellen védelmet nyújtó vakcina került kiválasztásra. Ezt követően kérték a szülőket, jelezzék 
aki be szeretné oltatni a gyermekét. Mindezek után a gyermekorvos jelezte, hogy másik 
oltóanyagot javasolnak. További tájékoztatást nem tud az ügyről, de jelezték, hogy kérik a 
korábbi testületi határozat módosítását. A Szociális- és Egészségügyi Bizottság ülésén a 
vakcina kiválasztása során figyelembe vették az orvosok, szakértők javaslatát, illetve hogy a 
vakcina több területre hat. 
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint a védőoltás költségének önkormányzat által 
történő kifizetésére hozott testületi határozat visszavonása lenne célszerűbb, hiszen a költsége 
is nagyon sok, az idei évben 1,9 millió forint, jövőre pedig még több lesz. Korábban már 
felolvasta azt a cikket, mely szerint senki nem meri megmondani azt, hogy ilyen korú 
gyermekeknél nem is szabadna beadatni. Amennyiben bizonyított lesz a hatása a vakcinának, 
és a későbbi gyógykezelések árát valóban meg lehet spórolni, akkor a TB fogja 
kezdeményeznek az ingyenes beadatását. Ilyen a pneumococcus elleni védőoltás, korábban 
fizetnie kellett annak, aki szerette volna beadatnia gyermekének, azóta 2 éves kor alatti 
gyermekeknek ingyenes a védőoltás, a MEP finanszírozza. Az új influenza elleni védőoltást is 
ingyenesen fogják adni. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az influenza elleni védőoltás 
is okozott sok esetben az időseknél májfunkció károsodást. A méhnyakrák elleni védőoltás 
tekintetében véleménye szerint nehéz a szülőnek is felelősséggel dönteni, nem tudják hogyan 
döntsenek. Jelzi, hogy a Szociális- és Egészségügyi Bizottság újra fogja tárgyalni a 
méhnyakrák elleni védőoltás kérdését, amely ismét a testület elé fog kerülni döntésre. Ezért 
kívánta tájékoztatni a bizottság tagjait a jelenlegi helyzetről. 
 
A bizottság elnöke megkérdezi van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy további bejelentés nincs.  
Megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1640 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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